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Խմբագրի կողմից 
 

Հարգելի ընթերցողներ. 
 

Շարունակում ենք հրապարակել գիտական աշխատանքներ, որոնք ունեն կարևոր 

կիրառական նշանակությունֈ 

Այս համարում տպագրված են հոդվածներ ամսագրի  բոլոր երեք ոլորտների 

վերաբերյալ՝ «Քիմիական տեխնոլոգիաներ», «Շրջակա միջավայրի պաշտպանության 

տեխնոլոգիաներ», «Սննդի տեխնոլոգիաներ»ֈ 

«Քիմիական տեխնոլոգիաներ» բաժնում ուշագրավ է հատկապես ոսկու 

արդյունահանման համար կարևոր սարքերի կատարելագործման, վերլուծության 

ճշգրտության բարձրացման ուղղությամբ կատարվող աշխատանքըֈ Ուշագրավ է նաև 

տարբեր ֆիզիկական և քիմիական բնութագրերով հողերում տեղակայված պողպատե 

խողովակաշարերի կոռոզիայի ընթացքում տարբեր գործոնների ազդեցության 

վերաբերյալ աշխատանքըֈ 

«Շրջակա միջավայրի տեխնոլոգիաներ» բաժնում զետեղված է գործնական 

նշանակություն ունեցող երկու հոդվածֈ Քիմիական նյութերի ամրագրման և 

կառավարման վեբ-հարթակի մշակումը արդիական է մեր հանրապետության համար, 

քանի որ երկրում կուտակվել են մեծ քանակությամբ քիմիական թափոններ, 

չօգտագործված, նաև ժամկետանց նյութերֈ 

Երկրորդ աշխատանքը նվիրված է ալյումինե փայլաթիթեղի արտադրության մեջ 

գազ-օդ արտանետումների մաքրման տեխնոլոգիայի մշակմանը:  

«Սննդի տեխնոլոգիաներ» բաժնում ներկայացված են երկու աշխատանքներ, որոնք 

վերաբերում են  հայկական խաղողի տեսակներից ածխաթթու գազի մացերացիայի 

մեթոդով գինիների ստացման տեխնոլոգիային, ինչպես նաև իրականացվել է «սև Արենի» 

և «Արենի № 9» կլոնի տեխնոլոգիական կարողությունների համեմատական 

ուսումնասիրությունֈ   

Հարգելի գործընկերներ և ընթերցողներ, մաղթում ենք ձեզ հաջողություններ 

գիտական մշակումներում և արագ ներդրում արտադրության մեջֈ 

 

Սերիայի գլխավոր խմբագիր`      Ա.Վ. Թադևոսյան 
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От редактора 

 

Уважаемые читатели! 
 

Мы продолжаем публиковать научные разработки, имеющие важное 

прикладное значение. 

В данном номере опубликованы работы по всем трем направлениям: 

―Химические технологии‖, ―Природоохранные технологии‖, ―Пищевые технологии‖. 

В разделе ―Химические технологии" интерес представляет работа по 

усовершенствованию пробирного анализа, повышающего точность анализа, что 

имеет особо важное значение для золотодобывающей промышленности. Кроме того, 

вызывает интерес работа по влиянию различных факторов на коррозию стальных 

трубопроводов, находящихся в грунтах с разными физико-химическими 

характеристиками. 

В разделе ―Природоохранные технологии‖ опубликованы две статьи, 

имеющие практическое значение. Разработка веб-платформы для бронирования и 

управления химическими веществами актуальна для нашей республики, т.к. в стране 

накопилось большое количество химических отходов, неиспользованных веществ, а 

также веществ с просроченным сроком использования. 

Вторая работа посвящена разработке технологии очистки воздушно-газовых 

выбросов в производстве алюминиевой фольги. 

В разделе ―Пищевые технологии‖ представлены две работы, касающиеся 

технологии получения вин из армянских сортов винограда методом углекис-

лотной мацерации, а также проведено сравнительное исследование технологи-

ческого потенциала виноградных сортов “Сев Арени” и клона “Арени № 9”. 

Уважаемые читатели! Желаем Вам успехов в научных разработках и 

скорейшего их внедрения в производство. 

 

Главный редактор серии   А.В. Тадевосян 
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Editorial 

 

Dear readers, 

 

We continue to publish papers on scientific developments that have important 

practical significance. 

This issue contains papers in all three areas: ―Chemical Technologies‖, 

―Environmental Technologies‖, ‖Food Technologies‖. 

In the ―Chemical Technologies‖ section, the work on improving assay analysis is of 

interest, increasing the accuracy of analysis, which is especially important for the gold 

mining industry. Besides' of interest is the work on the influence of various factors on the 

corrosion of steel pipelines located in soils with different physical and chemical 

characteristics. 

In the ―Environmental Technologies‖ section, two articles of practical significance 

are published. The development of a web platform for booking and managing chemicals is 

relevant for our republic, since the country has accumulated a large amount of chemical 

waste, unused substances, as well as substances with an expired shelf life. 

The second work is devoted to the development of a Technology for Treafment 

of air-gas emisssions in the production of aluminum foil. 

The section ―Food Technologies‖ presents two works concerning the technology of 

obtaining wines from Armenian grape varieties using the method of carbon dioxide 

maceration. A comparative study of the technological potential of the grape varieties Sev 

Areni and Clone Areni No. 9 Is conducted. 

Dear readers, we wish you success in scientific developments and their speedy 

implementation in production. 

 

Editor-in-chief of the journal                 A.V. Tadevosyan 

 


